
Din lucrările „Societăţei Politecnice" 

Adunări generale 

Şedinţa Adunărei Generale dela 15 . Decembrie 1920. 
. . 

.Ş~dinţa s~ des~hide la ora 151/4 sub. preşidenţi~ d-lui pre-
şedi11te N. P. Ştefănescu. . 

D-l Preşedinte luând cuvântul,' aminteşte că conform cu art. 
32 şi 33 din statute, adunarea generală de azi ·se ţine, pentru a a
proba darea de seamă a mersului Societăţii şi a stărei financiare 
a ei; ln urmă se va procede, la votarea pentru reînoirea parţială 
a comitetului. 

Cum ~·a primit o interventie din partea mai multor colegi, 
care cer amânarea acestei adunări la 28 Decemvrie, d-l preşe-
1dinte supune la hotărârea membrilor ~ceastă amânare. Aminteşte 
că expediţia buletinelor de vot s'a făcut imediat, expediind mai 
întâi membrilor din provincie şi că am primit deja mult~ bule
tine votate, ceeace indică că a fost timpul material suficient. 

D-l C. Buşilă, vorbeşte despre inutilitatea practică a amâ
nărei: Nici la 28 nu se vor primi buletine mai multe. Dacă' a
dăogăm că, retipărirea şi expediţia cer timp şi bani 1 iar că' cei 
ce au votat nu vor mai vota, producându-se astfel încurcături. E. 
de părere ca adunarea să aibă loc azi. 

ln acelaşi timp ~untem conseq1,1enţi cu statutele, adunarea 
pregătitoare având loc conform art. 31 din statute, în p.lma Du
minecă din Decembrie după stil nou, aG_ţ~a generală va trebui să 
aibă loc conform art. 3l la 15 Decembrre tot după stil nou. 

D-l. C. Sfinfescu răspunde că, s' ar putea găsi o soluţie prac
tici pentru a se amâna; publicându: se prin ziare amânarea, iar în 
privinţa votărei, cei ce au votat vor fi încunoştiinţaţi pe aceiaşi 
cale, că nu vor mai vota. . , 

Punându-se la vot, amânarea adunărei generale se respinge. 
4 
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Astfel se începe citirea sumarului adunărei precedente, dela 
5 Decembrie 1920, care se aprobă, modificându-se puţin după 
propunerea d-lui preşedinte, modificări ce se aduc imediat la 
punctele indicate. 

D-1 preşedinte, înainte de a intra în ordinea de zi comu
'Ilică adunărei că, memoriul Soc. Politecniiee şi A. G. I. R. în pri
·vinţa Căilor Ferate a. fost prezentat de dânsul şi d. preşedinte 

.al A. G. I. R., d-lui Ministru al Comunicaţiilor, care nu a 1dat 

.nici un răspuns. , 
D-l Prim-Minish u i-a încunoştiinţat, că în ziua de 17 îi va 

iprimi pentru a le transmite răspunsul său. 
Azi d. Inginer Inspector general A. Saligny, prezi}ltă Ma

jestăţei Sale Regelui acelaşi memoriu. 
Acest memoriu s'a dat la tipar şi se va distribui tuturor 

membrilor Soc. Politecnice, A. G. I. R , d-lor Miniştri, ziarelor şi 
-d lor Parlamentari. . 

....---. . I. Intrându-se în ordinea de zi, d. secretar T. Atana.sescu 
·citeşte darea de seamă a activităţei Societăţei pe anul expirat, (1 
Decembrie 1919- I Decembrie 1920), însoţită de situaţia finan
-ciară a Societăţei, care se aprobă, dându·se descărcare comite
tului de gestiunea sa. 

2. Se citeşte de către d. Iv. Georgescu, darea de seamă 
-comitetului localului, precum şi situaţia fondului localului, care se 
aprobă. 

3. Se procede la despuierea scrutinului de către biurou, 
pentru votarea nouilor membri ce reînoesc comitetul, declarân- . 
<lu.se anterior că. buletinele a 22 membri s'au reîntors la socie
tate, nefiind găsiti Ia adresă. 

Rezultatul votului este următorul: 

votanţi 132 
Voturi anulaie 8 

Au întrunit cel mţi mare număr de voturi, 
clamaţi membri ai comitetului următorii domni: 

Ghica S. 69 voturi 
Zanne N. 68 
Popescu G. 
Buşilă I. 
Cerkez Cristodulo 
Pretorian St. · 
Voiculescu V. 

67 
60 

N. 52 
50 
50 

" 
" 
" 
" 
" 
" 

• 

ş1 au fost pro-
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Au mai întrunit. voturi, în ordinea numărului obtinut urmă
torii domni: Dumitrescu A., Miclescu E.~ Antoniu A., Filipescu 
C. Em., Caracostea G., Cantuniar I., Constantinescu Tancred, 
Mihalache I., Cottescu Al., Orghidan C., Teodoru D. I.,, Casimir 
Gr., Guţu V., Leonida D., Gheorghiu I. S., Prager E., Budu P., 
Sfintescu C., Balinski I., Mircea C. R., Băiatu D., Bănescu D., 

I . 

. •Botez E., Gabrielescu R., Săvulescu T., lliescu Brânceni N. 
Şedinţa se ridică la ora 19. 
Aprobat în adunarea generală del& 30 Ianuarie 1921. 

Preşedinte: N. P. Ştefănes~u Secretar: T. Atanasescu 

Dl\Rcl\ DE- 5cl\MA 
a Comisiunei permanente pentru coustruirea localului 

propriu către Adunarea Generală Ordinară a 
Soc. Politecnice, la 15 Decembrie 1920 

Domnilor Colegi, 

lmprejurările destul de grele prin care trecem sunt cauza 
că nici anul acesta nu avem de vorbit decât foarte putin, asupra 
activitătii comisiunii permanente pentru construirea localului So
cietăţii Politecnice. 

Scumpete~ materialelor de construcţie şi .3. mânei de operă 
este încă destul de mare şi prevederea a ceiace va fi în viitor, 
este aşa de nesigură, încât nu am găsit prudent să căutăm să 

începem cu orice chip construcţiunea întregei clădiri, acum când 
nici ·o clădire importantă nu se construeşte. ' 

ln urma cererii Comitetului Soc. Politecnice, comisiunea a 
studiat un proect pentru construcţiunea unei clădiri provizorie pe 
partea din fund a terenului, cu 2 caturi, amenajată ca să ser
vească provizoriu de local pentru societate şi pentru A. ~· I. R. 
Partea prevăzută a se construi, era făcută• astfel încât să poată 

fi completată şi anglobată în corpul definitiv, când va fi posibil 
să"' se construiască complet, conform proectului total. 

Această construcţie provizorie a fost studiată de d-l Arhi
tect P. Antonescu şi după devizul întocmit, pentru timpurile de 
acum, ar fi costat 900.000 lei. ' 

Societatea neposedând capital, s'a încercat lnai întâi o în
.ţelegere cu A. G. I. R., care având capital disponibil, să avan-
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seze suma necesara, piătibilă prin anuităti1 compuse : din chiriai 
c~ se va stabili ca aceasta să dea pentru partea ce va ocupa diD 
noua clădire; din sumele pe care Soc. Politecni.că le plăteşte pen
tru chirie ; sau printr'un alt aranjament care se va gă.si conve-
nabil d~ ~mbele părti. . 

Nu s'a putut însă cădea de acord cu A. G. I. R. asupra a
cest~j modalităţi de împrumutare a sumei necesare. 

După aceasta 'comisiunea localului s'a preocupat să găsească 
aranjamente financiare cu unele bănci sau societăţi, îr. vederea 
executării .clădirii societăţei. 

La şedinta comisiunei dela 14. August 1920, Soc. Clădirea 
Românească, prin directorul său d. inginer G. Săpunaru, face 
propunerea ca să construiască pe cont propriu, clădirile proectate 
pe tot locul societăţei politecnice, cu obligaţiunea d~ a da fără 
plată, un etaj, pentru locuinţa societăţii politecnice, iar restui să'l 
exploateze pe un număr de ani care se .va c;onveni ·_de comun a
cord. D· l Săpunaru· a cerut însă să se modifice proectul clădirei 
din faţă aşa ca ·să se amenajeze pentru o mai mare rentabilitate 
după cerinţele timpului de acum. 

Având în vedere că chestiunea pos~dării unui local propriu· 
a preocupat comitetele societăţei încă dela înfiinţarea sa însă cu 
tendinţa de a av~a o clădire situatii in centrul ·. Bucureştilor ş1 
impunătoare ; 

Având în vedere că această clădire odată construită nu se 
ma1 ·poate uşor schimba. 

Comisiunea p,ermanentă a localului a răspuns acestei pro
puneri a societătei Clădirea Românească_, că în principiu o ac
c!eptă, însă ţine ca proectul clădirei dela stradă să fie întocmit 
aşa. în cât să se apropie cât se. va putea mai mult de· cel care 
l'a _aprobat deja ca faţadă şi distribuţie. 

ln ·ce priveşte c;lădirea din fundul ·locului care nu este vi
zibilă dela stradă, s'a admis să fie construită cum se va găsi mai 
aaantajos de comun acord. 

Nu s'a ajuns ins'& până acum la 01c1 o soluţiune şi chestiu
nea se studiază de către d. P. Antonescu, din partea comisi\mii 
localului, împreună cu societatea Clădirea Românească. 

* * * 
Situatia financiară a fondului pentru local este următoarea : 
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Activ 
1Rămas în casă la 28 Decembre 1919 . _. . . . . . lei 737 4,20 . 
Din cupoanele titlurilor de 4000 lei valoare nominală „ 502,
·Chiria pentru locul ocupat de baraca de scânduri, pe 

anul curent . . . . . . ·. . . . . . . „ 1500,;_ 
Din chiria pentru utilizarea părţii· din fund a locului, 

dela I Ianuarie 1917 până la 31 Dec. 1920 . „ ~400,-

Total ...... '„,11776,20 

Pasiv 

!Plata taxelor de loc virant către primărie, cQnform de-
. ciziei curţii de casaţie . . . . . . . . . . . _„_~3~,6~ 

Deci rest activ in casă . . . „ 3837,60 
Pe lângă aceasta mai sunt şi efectele in valoare nominală 

·de 4000 lei, depuse la Casa de Depuneri şi Consemnaţiuni. 

* * * 
Aceasta a fost activitatea pe anul curent a com1s1e1 per

ma:iente pentru cori~trucţia localului societăţii politecnice, pe care 
-conform articolului adiţional - din statu! e o supunem D-voastră, 

.·.spr~ a-1 da cuvenita aprobare. 

Membrii comisiunei permanente 

(ss) G. Popescu 
( ss) N. Georgescu 
(ss) ,.Şerban Ghica 
(ss) Jon Ionescu 
(ss) E. Radu 
(ss) Cazimir 
(ss) Al. Cottescu 
(ss) A. G. loachimescu 

(ss) N. P. Stefănescu 
(ss) C. Buşi

1

lă 
(ss) P. Antonescu 
(ss) E. Pangrati 

-- ( ss) V. Brătianu 

(ss) A. Saligny 
(ss) N. Zanne 

.Aprobat de Adunarea generală ordinară la 15 Dec. I 920. 

Preşedintele Soc. Politecnice 

. {ss) N. P. Ştefâne9cu 
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